
 

 

 

 

 

 

Protokół Nr LII/2018 

z przebiegu obrad Sesji Rady Miasta i Gminy w Pilicy 

odbytej w dniu 27.09.2018 r. 
 

 

 

      Przewodniczący obrad sesji – Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy w Pilicy – Pani Barbara  

      Przybylik. 

      Protokolant – insp. ds. obsługi Rady Miasta i Gminy – Iwona Kazior. 

      Miejsce odbycia sesji – Urząd Miasta i Gminy w Pilicy. 

 

            W obradach sesji, które rozpoczęły się o godz.15
05 

udział wzięło 15 radnych na ogólny  

      stan Rady wynoszący 15 osób. 

      Ponadto w posiedzeniu Rady uczestniczyli: 

-    Burmistrz Miasta i Gminy – Pan Artur Janosik, 

-    Sekretarz Miasta i Gminy – Pani Anna Kulczak, 

-    Skarbnik Miasta i Gminy – Pani Magdalena Dynerowicz, 

-    pracownik Referatu Finansowego w tut.Urzędzie – Pan Andrzej Goncerz. 

      -    sołtysi i inni goście. 

     Listy obecności radnych, sołtysów i gości stanowią załączniki do niniejszego protokołu.      

     Porządek obrad sesji:     

      1. Otwarcie obrad sesji. 

      2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji.  

      3. Interpelacje i zapytania radnych.  

      4. Podjęcie uchwał w sprawach:    

          a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pilica, 

          b) zmian w budżecie gminy na 2018 rok,               

          c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026, 

          d) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz szczegółowości materiałów 

         informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu.  

      5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

      6. Wolne wnioski. 

      7. Zamknięcie obrad sesji.   

 

     Ad 1. 

       Obrady sesji otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta i Gminy – Pani Barbara Przybylik. 

      Pani Przewodnicząca powitała zebranych i na podstawie listy obecności radnych stwierdziła  

      prawomocność obrad. 

      Następnie przedstawiła ww. porządek przebiegu sesji, zgodny z porządkiem zawartym 

      w zaproszeniach na sesję i zapytała czy będą zgłaszane wnioski do porządku obrad. 

      Pan Burmistrz wniósł o poszerzenie porządku obrad sesji o projekt uchwały w sprawie  

      powołania doraźnej Komisji Statutowej.  

      Wyjaśnił, że nowelizacja ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, poprzez zmiany 

      wprowadzone ustawą z dnia 11stycznia 2018 r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia  

      udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów  

      publicznych, zobowiązuje radę gminy do dostosowania statutu gminy do nowego stanu prawnego  

      i w związku z powyższym, zgodnie z obowiązującym statutem, należy powołać doraźną Komisję  

      w celu weryfikacji pod względem merytorycznym, prawnym i organizacyjnym zmian do statutu. 

      Pan Burmistrz poinformował, że Pani Przewodnicząca Rady rozmawiała z radnymi  

      zaproponowanymi do składu Komisji Statutowej, wskazanymi w projekcie uchwały, który radni  

      otrzymali przed sesją, i wyrazili oni zgodę na pracę w doraźnej Komisji Statutowej. 
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      Nadmienił, że wśród zmian, które nakłada na radę gminy znowelizowana ustawa samorządowa   

      jest obowiązek transmitowania obrad rady gminy. 

      Innych wniosków do porządku obrad sesji nie zgłoszono. 

      Pani Przewodnicząca poddała wniosek Pana Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad  

      projektu uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej pod głosowanie. 

      Wniosek Pana Burmistrza został przyjęty jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za. 

      Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

       1. Otwarcie obrad sesji. 

       2. Przyjęcie protokołu z przebiegu obrad poprzedniej sesji.  

       3. Interpelacje i zapytania radnych.  

       4. Podjęcie uchwał w sprawach:    

           a) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pilica, 

           b) zmian w budżecie gminy na 2018 rok,               

           c) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2018-2026, 

           d) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz szczegółowości materiałów 

               informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu, 

           e) powołania doraźnej Komisji Statutowej.   

       5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

       6. Wolne wnioski. 

       7. Zamknięcie obrad sesji.   

 

      Ad 2. 

          Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy przyjęcia protokołu z przebiegu obrad poprzedniej  

    sesji - protokołu Nr LI/2018 z dnia 30.08.2018 r. Nadmieniła, że protokół był wyłożony do wglądu 

    w pokoju nr 24 tut. Urzędu i udostępniony w Internecie.  

    Zapytała czy radni mają uwagi do protokołu. 

Nie zgłoszono żadnych uwag. 

Pani Przewodnicząca poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr LI/2018 z dnia 30.08.2018 r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie – 15 radnych na 15 obecnych głosowało za.  

 

      Ad 3. 

     Pani Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie interpelacji. 

Pan Tomasz Kwiecień zgłosił potrzebę naprawy dróg scaleniowych w Sławniowie po przeciwnej 

stronie jak ul. Wodna oraz potrzebę udrożnienia rowu przy ul.Wodnej za domami. 

Pan Wojciech Gamrot zwrócił się z prośbą o wycięcie krzaków w Sławniowie przy drodze,  

na odcinkach wskazanych na mapie, którą przekazał Pani Przewodniczącej Rady. Poza tym 

poprosił o rozważenie możliwości wstawienia lustra przy skrzyżowaniu ul. Wodnej z ul. Długą 

- po przeciwnej stronie ul. Wodnej. 

Pani Lucyna Borówka – w związku z prośbą rodziców dzieci dojeżdżających z Dobrakowa  

do szkoły w Wierbce – poprosiła o dodatkowy autobus szkolny, ponieważ obecnie powrót dzieci  

ze szkoły do domu trwa ok. 40 minut. 

Pan Andrzej Grabowski podjął następujące sprawy: 

      - wykonać zadaszony przystanek w Pilicy przy ul. 17 Stycznia w okolicy skrzyżowania z drogą   

         w kierunku Wilczych Dołów, ze względu na dzieci oczekujące na autobus szkolny – poprosił  

         o potraktowanie sprawy jako pilnej w związku ze zbliżającą się zimą,  

      - naprawić most przy ul. Łaziennej w Pilicy, gdyż jest w złym stanie technicznym i zagraża  

         bezpieczeństwu,  

      - z uwagi na niebezpieczne skrzyżowanie przy ul.Żarnowieckiej w kierunku Dobrej zainstalować 

         chociaż sygnalizację świetlną na żądanie,  

      - przy ul. Marii Sobieskiej w Pilicy uszkodzona lampa oświetlenia ulicznego zwisa i stanowi  

         zagrożenie bezpieczeństwa,  
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      - naprawić oświetlenie w Pilicy przy drodze koło Rybaczówki, ponieważ dzieci chodzą tą drogą  

         do szkoły, 

      - dlaczego gmina nie rozreklamowała imprezy, która odbyła się w zeszłą sobotę na zamku  

         w Smoleniu, 

      - uzasadnić jeszcze raz przekazanie działek w Smoleniu na rzecz Województwa.  

Pani Przewodnicząca Rady zwróciła się z prośbą o podjęcie działań celem usunięcia starych 

spróchniałych wierzb przy drodze powiatowej - ul. Szkolna w Kidowie na wysokości posesji  

nr 25 oraz o wycięcie krzaków przy drodze gminnej w Kidowie, łączącej „Starą Wieś” 

z ul. Szkolną.  

      Innych interpelacji nie zgłoszono.  

     

      Ad 4a. 

         Pani Przewodniczącą poprosiła o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

      na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pilica. 

      Projekt uchwały w tej sprawie omówił Pan Burmistrz – wg projektu załączonego do niniejszego 

      protokołu. 

      Wyjaśnił, że proponowana do zbycia działka ma niecałe 3 ary powierzchni, położona jest  

      w Siadczy i nie ma dla gminy znaczenia strategicznego, a wpłynął wniosek o jej kupno. 

      Pan Burmistrz zaznaczył też, że powyższa działka, jeżeli Rada wyrazi zgodę na zbycie, zostanie 

      sprzedana w formie przetargu. 

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do propozycji zbycia przedmiotowej nieruchomości. 

      Pan Andrzej Grabowski – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie  

      wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pilica, który stanowi  

      załącznik do niniejszego protokołu. 

      Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Pilica  

      została podjęta jednogłośnie - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Uchwała oznaczona jest  

      Nr LII/362/2018. 

  

      Ad 4b. 

          Zgodnie z porządkiem obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie projektu  

      uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

      Projekt uchwały omówiła Pani Magdalena Dynerowicz – Skarbnik Miasta i Gminy – zgodnie 

      z projektem załączonym do niniejszego protokołu. 

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do zaproponowanych zmian w budżecie gminy.  

      Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok została podjęta jednogłośnie  

      -15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Jest to Uchwała Nr LII/363/2018. 

 

      Ad 4c. 

         W dalszej kolejności Pani Przewodnicząca przystąpiła do sprawy zmiany Wieloletniej Prognozy 

      Finansowej na lata 2018-2026. 

      Projekt uchwały w ww. sprawie omówiła Pani Magdalena Dynerowicz – Skarbnik Miasta  

      i Gminy – wg projektu załączonego do niniejszego protokołu. 

      Zaznaczyła, że pierwsze dwa punkty §1 wprowadzają poprawki do uchwały z poprzedniej sesji, 

      a punkt 3 wprowadza korektę okresu realizacji budowy i modernizacji sieci sanitarnej  

      i wodociągowej etap II, natomiast § 2 jest uaktualnieniem Wieloletniej Prognozy Finansowej,  

      w związku ze zmianami w budżecie wprowadzonymi Zarządzeniem Burmistrza z dnia 20 września  

      br. i podjęta dzisiaj uchwałą. 
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      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do przedstawionej propozycji zmiany Wieloletniej 

      Prognozy Finansowej na lata 2018 -2026.     

      Pan Andrzej Grabowski – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w powyższej  

      sprawie, stanowiący załącznik do niniejszego protokołu. 

      Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

      Finansowej na lata 2018-2026 pod głosowanie. 

      Uchwała została podjęta jednogłośnie -15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Jest to Uchwała  

      Nr LII/364/2018. 

 

      Ad 4d. 

          Pani Przewodnicząca podjęła sprawę uchwalenia trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 

      oraz szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu. 

      Projekt uchwały w tej sprawie omówiła Pani Magdalena Dynerowicz – Skarbnik Miasta i Gminy  

      – wg projektu załączonego do niniejszego protokołu. 

      Zaznaczyła, że projekt uchwały jest uaktualnieniem uchwały z 2010 r., w związku z sugestią  

      Regionalnej Izby Obrachunkowej i został opracowany na podstawie obowiązujących przepisów  

      prawnych.    

      Radni nie zgłosili żadnych pytań ani uwag do projektu uchwały w sprawie uchwalenia trybu prac 

      nad projektem uchwały budżetowej oraz szczegółowości materiałów informacyjnych  

      towarzyszących projektowi budżetu. 

      Pani Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

      Uchwała w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej oraz szczegółowości  

      materiałów informacyjnych towarzyszących projektowi budżetu została podjęta jednogłośnie  

      -15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Uchwała oznaczona jest Nr LII/365/2018. 

 

      Ad 4e. 

          Przystępując do kolejnego projektu uchwały tj. w sprawie powołania doraźnej Komisji   

      Statutowej, Pani Przewodnicząca potwierdziła - zgodnie z tym co powiedział Pan Burmistrz,  

      proponując wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad sesji, że wszyscy radni  

      zaproponowani do składu doraźnej Komisji Statutowej, wymienieni w projekcie uchwały, wyrazili  

      zgodę na pracę w tej Komisji. 

      Pan Andrzej Grabowski – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w powyższej  

      sprawie, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

      Nie zgłoszono żadnych uwag do propozycji powołania Komisji Statutowej w zaproponowanym  

      składzie. 

      Pani Przewodnicząca poddała projekt uchwały w tej sprawie głosowanie. 

      Uchwała w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej została podjęta jednogłośnie  

      - 15 radnych na 15 obecnych głosowało za. Jest to Uchwała Nr LII/366/2018. 

 

      Ad 5. 

           Realizując porządek obrad sesji Pani Przewodnicząca poprosiła Pana Burmistrza o udzielenie  

      odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  

      W sprawie dróg scaleniowych w Sławniowie Pan Burmistrz powiedział, że problem stanu dróg jest  

      mu znany i zostały już podjęte działania. Wyjaśnił, że trzeba będzie przebudować jedną drogę  

      u wylotu ze względu na brak rowów przydrożnych 

      Odnośnie rowu w Sławniowie przy ul.Wodnej za domami Pan Burmistrz odpowiedział,  

      że podejmie działania w kierunku udrożnienia rowu. 

      Jeżeli chodzi o krzaki przy drodze w Sławniowie Pan Burmistrz wyjaśnił, że w najbliższym czasie  

      zostaną wycięte.  

      W sprawie wstawienia lustra przy wskazanym odcinku drogi w Sławniowie Pan Burmistrz  

      powiedział, że rozezna zasadność i możliwość zrealizowania tej interpelacji. 
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      Odnośnie dowozu dzieci szkolnych Pan Burmistrz wyjaśnił, że przewoźnik został wyłoniony  

      w drodze przetargu, przeprowadzonego przez Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Szkół, a trasy  

      autobusu szkolnego ustalają dyrektorzy szkół.  

      W sprawie przystanku w Pilicy przy ul.17 Stycznia Pan Burmistrz odpowiedział, że jeżeli jest tam  

      przystanek, to zadaszenie zostanie wykonane. 

      W odpowiedzi na interpelację, dotyczącą mostu przy ul.Łaziennej Pan Burmistrz wyjaśnił,  

      że zleci pracownikom sprawdzenie stanu technicznego mostu i określenie wymaganego zakresu  

      prac, celem podjęcia odpowiednich działań. 

      Jeśli chodzi o skrzyżowanie przy ul.Żarnowieckiej Pan Burmistrz wyjaśnił, że Województwo  

      prowadzi procedury związane z przebudową skrzyżowania, co łączy się też z przebudową  

      ul.3 Maja. Poinformował o toczących się postępowaniach. 

      Odnośnie oświetlenia na grobli koło Rybaczówki Pan Burmistrz powiedział, że w najbliższym  

      czasie wybiera się do firmy Turon i poruszy sprawę tego oświetlenia ponownie.  

      Odpowiadając na interpelację, dotyczącą święta Szlaku Orlich Gniazd Pan Burmistrz wyjaśnił,  

      że gmina nie była organizatorem święta, a mimo to zamieściła informację o święcie na swojej  

      stronie internetowej w formie plakaty, jak również Pan Burmistrz informował mieszkańców  

      na zebraniach wiejskich, w których uczestniczył. 

      W sprawie przekazania działek w Smoleniu na rzecz Województwa Pan Burmistrz przypomniał,  

      że sprawa była przedmiotem obrad wcześniejszej sesji, została poddana pod głosowanie, a Pan  

      Andrzej Grabowski nie głosował przeciw. 

      Pan Burmistrz wyjaśnił, że gmina wychodząc naprzeciw wnioskom mieszkańców wsi Smoleń  

      o wybudowanie chodnika, postanowiła przekazać działki gminne pod budowę ciągu  

      pieszo-rowerowego.  

      Sprawę wycięcia suchych drzew przy drodze powiatowej w Kidowie Pan Burmistrz powiedział,  

      że przekaże – zgodnie z kompetencjami, do Powiatowego Zarządu Dróg, natomiast krzaki przy 

      drodze gminnej, łączącej Starą Wieś z ul.Szkolną zostaną wycięte. 

    

      Ad 6. 

          W dalszej części posiedzenia Pani Przewodnicząca ogłosiła punkt - wolne wnioski.    

      Pan Andrzej Grabowski nawiązał do sprawy przekazania działek gminnych na rzecz  

      Województwa, którą zgłosił jako interpelację. 

      Powiedział, że głosował za budową chodnika w Smoleniu, ale nie mając załączonej mapy, nie  

      wiedział, że działka o pow. ok. 1300 m
2
 nie leży wzdłuż drogi, co sprawdził później  

      na Geoportalu, gdy zapytano go czy radni wiedzieli za czym głosowali. Powiedział, że ludzie  

      pytają czy dobrze postąpili przekazując tak duże działki województwu – jedna ok. 1300m
2
, inna  

      ok.500m
2
 powierzchni

.
 Zaznaczył, że podczas głosowania był przekonany, że to 1300 m

2
  

      to nieruchomość wzdłuż drogi.  

      Następnie Pan Andrzej Grabowski wrócił do sprawy reklamowania święta Szlaku Orlich Gniazd, 

      obchodzonego w Smoleniu. Powiedział, że Juromania ma na celu promowanie, a według jego 

      wiedzy w żadnej wsi nie było plakatu informującego o święcie Szlaku Orlich Gniazd w Smoleniu,  

      a w Pilicy plakaty były rozwieszane w trakcie trwania święta.   

      Pan Burmistrz wyjaśnił, że budowie ciągu pieszo-rowerowego w Smoleniu będzie towarzyszyć  

      budowa odpowiedniej infrastruktury - zbiorników odparowujących wodę, wodnika, a także trzeba  

      będzie przebudować fragment drogi.  

      W sprawie święta Szlaku Orlich Gniazd w Smoleniu Pan Burmistrz podkreślił, że gmina nie była  

      organizatorem i że żaden pracownik Urzędu nie rozwieszał plakatów w czasie trwania święta.  

Pan Tadeusz Gruszczyński – sołtys wsi Dobra Kolonia zaznaczył, że przepust znajdujący się na 

końcu rowu w Sławniowie, który jest uszkodzony, stanowi dojazd do pól.  

      Poza tym Pan Gruszczyński powiedział, że niektórzy sołtysi nie dostają żadnych informacji  

      o zbliżających się wyborach.     
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      Pan Burmistrz poinformował o niektórych zmianach w organizacji i przeprowadzeniu wyborów  

      samorządowych, w związku z nowelizacją przepisów prawnych. 

      Ponadto zwrócił uwagę, że lokal wyborczy w Sławniowie mieści się w remizie OSP oraz  

      że miejscowość Sławniów jest jednym okręgiem wyborczym, a Dobra i Dobra Kolonia też  

      stanowią jeden okręg wyborczy.  

      Pani Przewodnicząca Rady zaprosiła wszystkich chętnych do Klasztoru OO. Franciszkanów  

      na mszę świętą w najbliższą niedzielę w intencji Kół Gospodyń Wiejskich Powiatu  

      Zawierciańskiego.  

      Innych spraw nie podjęto. 

 

       Ad 7. 

          W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Pani Przewodnicząca podziękowała zebranym  

      za udział w sesji i ogłosiła jej zakończenie - godz.16
05

. 

 

              

 

    

  


